
  

 Český rybářský svaz, z.s., 
 Územní svaz pro Severní Moravu a Slezsko 
 Jahnova 14 
 709 00  Ostrava – Mariánské Hory 

______________________________________________________________________ 
č.j. : PO-287/23  
 
Všem MO ČRS  
členům VÚS ČRS  
členům ÚDK ČRS  
předsedům odborů a komisí VÚS ČRS  
RADA ČRS Praha  
 

Z Á P I S 
Z  JEDNÁNÍ  ÚZEMNÍ KONFERENCE ÚS ČRS PRO SEVERNÍ MORAVU A SLEZSKO  

ZE DNE 27. KVĚTNA 2023 
 

Přítomni : dle prezenční listiny  
Omluveni : Bc. Kocinec – člen VÚS, delegát MO ČRS Bruntál, Fulnek, Třinec 
Nepřítomni : delegát MO ČRS Kelč, Loštice, Milenov, Olšovec, Rýmařov, Studénka, Tísek, Pustějov 
  
1. Zahájení  
Předseda územního svazu Mgr. Radomír Bednář v souladu se Stanovami ČRS a plánem práce územního 
svazu zahájil územní konferenci, přivítal všechny přítomné delegáty, členy územního výboru, členy 
územní dozorčí komise. 
Konstatoval, že konference byla řádně svolána písemnou pozvánkou, ke které byly připojeny materiály 
- plnění rozpočtu za r. 2022, rozdělení hospodářského výsledku za r. 2022 a rozpočet na r. 2023.  
 
 
 2. Schválení pořadu jednání, jednacího řádu.  
Předseda přednesl body programu konference :  
1.   Zahájení.  

2.   Schválení pořadu jednání, jednacího řádu.  

3.   Volba prac. předsednictva, komisí mandátové, návrhové a volební.  

4.   Kontrola plnění usnesení z minulé konference.  

5.   Schválení plánu práce ÚS ČRS na r. 2023. 

6.   Zpráva mandátové komise. 

7.   Zpráva o činnosti ÚS ČRS za r. 2022. 

8.   Účetní závěrka ÚS ČRS za r. 2022. 

9.   Rozpočet ÚS ČRS na r. 2023. 

10. Zpráva ÚDK ČRS za r. 2022.  

11. Ceny územních povolenek na rok 2024. 

12. Čerpání Fond rozvoje revírů (FRR) za období od poslední konference. 

13. Aktualizace Statutu hospodaření. 

14. Projednání a schválení BPVRP pro rok 2024. 

15. Diskuze, různé. 
16. Usnesení, závěr. 
 
 



3. Volba pracovního předsednictva a komisí.  
Na návrh předsedajícího konference byly zvoleny komise mandátová, návrhová a pracovní 
předsednictvo, ve složení – viz usnesení. 
  
4. Kontrola plnění usnesení z minulé konference.  
Jednatel přednesl jediný bod z usnesení uložené konferencí ze dne 29.5.2022 :  
- zástupcům VÚS v Republikové radě ČRS - projednat návrh systému přerozdělení finančních prostředků 
z CS, CR povolenek (redistribuce), v souvislosti s končícím obdobím Statutu CS rybolovu – splněno. Radě 
ČRS byla předložena analýza současného stavu statutu CS rybolovu a přeloženy návrh na jeho změnu. 
Náš návrh nebyl Radou ČRS přijat. 

  
5. Schválení plánu práce VÚS na r. 2023.  
Písemné znění plánu práce VÚS obdržely všechny MO ČRS elektronickou cestou – jednomyslně 
schválen. 
 
6. Zpráva mandátové komise.  
Pan Petr Machala, předseda mandátové komise uvedl, že na základě prezence účastníků územní 
konference, ČRS, Územního svazu pro Severní Moravu a Slezsko, z.s., bylo po kontrole prezenčních 
listin přítomno 48 delegátů z MO a 10 členů výboru územního svazu s právem hlasovacím, což je 81,7% 
z celkového počtu 71 pozvaných delegátů s právem hlasovacím. Dále bylo přítomno 5 členů dozorčí 
komise s hlasem poradním.  
Konference je tedy v plném rozsahu usnášeníschopná. 
Pozn. Po této zprávě předseda ÚS informoval předsedu mandátové komise, že v průběhu sčítání 
delegátů byl jednomyslně schválen bod 5. (předpoklad – usnášení schopnosti této konference). 
 
7. Zpráva o činnosti za r. 2022  
Slova se ujali jednatel ÚS Ing. Rostislav Trybuček a předseda ÚS Mgr. Radomír Bednář, kteří dle 
zobrazované prezentace z jednotlivých oblastí okomentovali činnosti územního svazu v roce 2022. 
Delegáty územní konference mimo jiné seznámili: 

- S personálními změnami na sekretariátu ÚS 
- S proběhlou rekonstrukcí části sídla ÚS 
- Se složením VÚS 
- S průběhem příprav k zavedení rybářského informačního systému 
- S nutností provádět revize dekretů na revíry 
- Se zakoupením nových revírů, resp. RZ 
- S plánovanou úpravou na RIaŠS  Roudno 
- S navýšenou členskou známkou a jejím dělením 
- S našimi vyslyšenými návrhy na úpravy Stanov ke zvýšení pravomocí výborů MO 
- S naší žádostí zapracovat do Stanov vymahatelnost podmínek stanovených uživatelem revíru 
- S výstupem Studie o stavu populací lososovitých ryb na vybraných revírech 
- Se stavem opravy revíru v Jablunkově -  Návsí 
- Se stavem převodu revíru Bartovice - Hrázka do majetku ÚS 
- S plánovaným rozšířením dopravní kapacity na revíry a RZ 
- Se stavem členské základny a počty prodaných povolenek v roce 2022 
- A dalšími informacemi 

Zprávy z odborů ÚS 
- Odbor mládeže úspěšně reprezentoval ÚS na Zlaté udici – 1. místo 
- Odbor rybolovné techniky – úspěchy členů na MS v Talinu, Budapešti, Světovém poháru a 

Mistrovství ČR. 
- Odbor LRU přívlač pořádal MČR na úseku Bečvy u Přerova 
- Odbory LRU muška, plavaná pracovaly dle plánu práce 
- Připravuje se založení odboru Method feeder  



8. Účetní závěrka ÚS za r. 2022 
Byla zaslána delegátům s pozvánkou na územní konferenci. Ekonom ÚS Ing. Kamil Drobek okomentoval 
zpracovanou účetní závěrku. Připomenul, že účetní závěrka ÚS a rozpočet ÚS je schvalován výborem 
ÚS.  
Ing. Drobek okomentoval předložený návrh na rozdělení hospodářského výsledku za r. 2022, který byl 
delegáty územní konference schválen. 
 
9. Rozpočet ÚS na r. 2023 
Byl zaslán delegátům s pozvánkou na územní konferenci. Ekonom ÚS Ing. Kamil Drobek okomentoval 
rozpočet, který byl schválen výborem ÚS. 
 
10. Zpráva o činnosti Dozorčí komise.  
Předseda dozorčí komise (ÚDK) p. Čilipka vyjmenoval oblasti, jimiž se po celé funkční období komise 
zabývala. Rozpočtová kázeň a celkové účetnictví územního svazu, kontrola činností jednotlivých 
odborů a komisí, kontrola plnění zarybňovacích plánů, fakturací násad. Samozřejmostí vyplývající ze 
Stanov je účast zástupce DK na jednáních výboru ÚS. Předseda ÚDK zkonstatoval, že od poslední 
územní konference nezaznamenala žádných významnějších pochybení.  
 
11. Ceny územního povolenek na r. 2024 
Ceny povolenek na rok 2024 byly odsouhlaseny na minulé konferenci. Ceny územních povolenek na r. 
2024 zůstávají beze změn. 
Výbor ÚS na jednání 18.5.2023 schválil návrh na úpravu kategorizace povolenek pro děti a mládež. 
Návrh je na zavedení jedné kategorie – děti a mládež do 18 let věku. Po diskuzi byl tento návrh 
schválen. 
 
12. Čerpání FRR za období od poslední konference 
Ekonom Ing. Drobek vysvětlil příjmovou i výdajovou stránku fondu, přítomní měli možnost jeho 
komentář srovnávat s vizuální projekcí, stejně jako účetní závěrku 2022 a rozpočet 2023.  K danému 
tématu nebyly vzneseny připomínky. 
   
13. Aktualizace Statutu hospodaření 
Ing. Drobek uvedl, že v návaznosti na provedené změny výše členských známek je nutno opravit Statut 
hospodaření a též zapracovat změnu v typech povolenek v souvislosti se schválením jedné povolenky 
pro děti a mládež do 18 let a též zrušení příspěvku do FRR pro kategorii 16-18 let. Nejprve 
odprezentoval současný stav a poté navrhované změny. Všechny navržené změny byly delegáty 
územní konference schváleny. 
 
14. Schválení BPVRP pro rok 2024. 
Navrhovanými změnami pro úpravu BPVRP pro rok 2023 bylo: 

- Návrh na celoroční hájení lipana podhorního na dobu neurčitou na všech revírech ÚS – 
schválen. 

- Návrh na změnu BPVRP - zákaz uchovávání ryb nedosahující zákonné míry, ryb nedosahující 
míry upravené BPVRP a ryb v době jejich hájení – schválen. 

- Návrh na vyjmutí revíru 471 191 Opava 2C z územního a celosvazového rybolovu – nebyl 
schválen. 

 
16. Diskuse 
1. p. Pernický, MO Hustopeče 

- dotaz na možnost čerpání z fondu FRR pro samostatně hospodařící MO. Odpověděli Ing. Trybuček a 
Ing. Drobek. 

- Požadavek na vyvolání jednání na Ministerstvo zemědělství k dodržení původně přislíbené výše 
dotace na zarybnění Bečvy. Úkol pro předsedu ÚS do usnesení. 



2. p. Křesina, MO ČRS Šumperk  

- dotaz na genetiku vysazovaného pstruha obecného.  Odpověděl Mgr. Bednář s odkazem na 
vypracované materiály ÚBO Brno s odkazem na naše www stránky. 

 

3. p. Hlobil, MO ČRS Hranice 

- předložil návrh na zrušení odvodu z členské známky do FRR – po diskuzi a následném hlasování návrh 
nebyl schválen. 

- předložil návrh na úkol, aby byla vypracována analýza nákladů na revírech odkoupených z FRR, 
respektive jejich návratnost. Po diskuzi a následném hlasování návrh nebyl schválen. 

 

4. p. Martínek, MO ČRS Karviná 

- požádal o provedení odlovu na důlní propadlině Louky, kde končí nájem ÚS. Mgr. Bednář uvedl, že 
odlov hlubinným elektro agregátem je téměř nemožný.  

- upozornil na určité potíže pronajímatelů revíru na Karvinsku a bude iniciovat jednání vedoucí 
k zajištění tohoto revíru. 

 

5. p. Konvička, MO ČRS Příbor 
- vznesl požadavek na vyvolání jednání členů Rady ČRS se zástupci SPÚ a ÚPZSVM ve věci odkupů 
pozemků a revírů. Věc dále okomentoval p. Machala a Mgr. Bednář projedná požadavek na Radě ČRS.  
 
6. p. Majer, MO ČRS Frýdek Místek 
- navrhl udržovací členskou známku pro členy, kteří si v daném roce nechtějí zakoupit povolenku. 
Delegáti územní konference hlasovali o předložení návrhu na Republikovém sněmu – návrh nebyl 
schválen. 
 
7. p. Kirschner, MO ČRS Opava 
- dle usnesení členské schůze MO ČRS Opava požádal o zrušení příspěvku ve výši 200,- Kč do fondu 
FRR. Návrh nebyl schválen. 
 
8. p. Trybuček, jednatel ÚS 
- poskytl delegátům územní konference informaci k plánované migraci dat do nového informačního 
systému RIS 
 
9. p. Machala, člen VÚS  
-  okomentoval současný stav přípravy RIS 
 
10. p. Odložilík, člen VÚS 
- informoval delegáty územní konference o možnosti zvýhodněného úročení prostředků MO ČRS. 
Nabídka Raiffeisen bank bude rozeslána do všech MO. 
 
16. Usnesení, závěr.  
Předseda návrhové komise Ing. Kamil Drobek předložil ke schválení návrh usnesení.  
 

U S N E S E N Í 
územní konference „ÚS ČRS“, konané dne 27.5.2023 v Ostravě-Porubě 

_______________________________________________________________ 
Územní konference „ÚS ČRS“ po projednání programu a vyslechnutí všech diskusních příspěvků a 
námětů:  
 
I. Bere na vědomí : 

1. Provedenou kontrolu plnění usnesení z minulého zasedání konference 



2. Účetní závěrku „ÚS ČRS“ za rok 2022 
3. Informaci o pohybech na účtu FRR v roce 2022 
4. Rozpočet „ÚS ČRS“ na rok 2023 
5. Zprávu o činnosti DK „ÚS ČRS“ za rok 2022 
6. Zprávu mandátové komise 
7. Předložené materiály k bodům programu, diskusní příspěvky a náměty 

 
II. Schvaluje : 

1. Pořad jednání a jednací řád územní konference „ÚS ČRS“ 
2. Složení: 

Pracovního předsednictva:  pp. Bednář, Trybuček, Hloušek, Drobek, Odložilík, Machala 
Mandátové komise:    pp. Uherek, Machala, Širuček 
Návrhové komise:  pp. Drobek, Škrobánek, Kubala 

3. Plán práce „ÚS ČRS“ na rok 2023 
4. Zprávu o činnosti „ÚS ČRS“ za r. 2022 
5. Rozdělení hospodářského výsledku „ÚS ČRS“ za r. 2022 
6. Čerpání rezervního fondu „ÚS ČRS“ ve výši 1,5 mil. Kč a 4,3 mil. Kč na pořízení RIS 
7. Ceny územních povolenek „ÚS ČRS“ na r. 2024 
8. Zproštění mládeže 16-18 let od příspěvku za známku do FRR ve výši 200 Kč od 1.1.2024 
9. Změny/doplňky „pravidel výkonu rybářského práva na revírech, které jsou ve společném 

rybolovu a hospodaření - BPVRP“  „ÚS ČRS“ s platností od 1.1.2024  
a. (hájení lipana podhorního od 1.1.2024 do odvolání) 
b. (přechovávání ryb nedosahujících zákonné lovné délky nebo délky stanovené BPVRP 

nebo v době jejich hájení) 
10. Novelizovanou verzi Statutu hospodaření „ÚS ČRS“ 

 
III. Neschvaluje 

1) Vyjmutí revíru Opava 2C z celosvazového rybolovu 
2) Návrh MO Hranice na zrušení odvodu z členských známek do FRR 
3) Návrh MO Hranice na zpracování ekonomiky rybolovu na pronajatých revírech 
4) Návrh MO Frýdek-Místek na zavedení „udržovací“ členské známky pro neaktivní rybáře 
5) Návrh MO Opava na zrušení známky do FRR 

 
IV. Ukládá : 

1) VÚS „ÚS ČRS“ zpracovat na základě výše přijatých usnesení Soupis revírů a BPVRP s platností 
od 1.1.2024 

2) Předsedovi VÚS projednat s MZe ČR zvýšení dotace „na Bečvu“ na původně slíbenou výši  
3) Jednateli VÚS projednat s vlastníky revíru Olše 2A (Větrov) možnost odkupu revíru do majetku 

ÚS 
4) Našim zástupcům v Radě ČRS iniciovat jednání vedení ČRS s MZe ČR o „jednodušším“ prodeji 

pronajatých rybníků do majetku MO  
 
Za návrhovou komisi:      Ověřil: 
K.Drobek       R.Trybuček 
J.Škrobánek       R.Bednář 
P.Kubala 
 
 
 
Příloha : Zpráva o činnosti RS za r. 2022 
Zapsal : Ing. Rostislav Trybuček, Bc. Pavel Němec  
Ověřil : Mgr. Radomír Bednář, ing. Kamil Drobek 


